
Veckans regelnöt v. 25 2023  

Regelfrågor i midsommartid    
Frågorna gäller situationer under en singeltävling slagspel utan lokala regler.  

Ange även din eventuella plikt (1, 2, osv. eller DQ) i kolumnen för Ja/Nej.  

Nr Ja eller Nej? J/N Regel 

1.  Blir du diskvalificerad, om du först efter det att scorekortet 
lämnats in, förstår att du bytt boll när detta inte var tillåtet, och 
då informerar tävlingsledningen om regelbrottet?  

  

2.  Får du använda en chipper (en klubba tillverkad för chippning) 
som du försett med ett ”kantigt” puttergrepp?   

  

3.  Får du spela några hål på tävlingsbanan på kvällen efter första 
dagens spel i en 36-hålstävling som spelas över två dagar med 
en rond varje dag?  

  

4.  Får du rycka av ett störande grässtrå som växer alldeles bakom 
bollen på tee, när du ska slå ut på en opeggad boll?   

  

5.  Får du plikt om du råkar stöta till en upphittad boll så att denna 
flyttar sig när du ska markera den inför identifiering, om du 
återplacerar bollen, när det visar sig att det är din boll?  

  

6.  Får du ta bort sand runt bollen och i spellinjen på foregreen, om 
sanden hamnat där efter en annan spelares bunkerslag, när din 
boll redan låg där?  

  

7.  Ska du återplacera bollen om den plötsligt börjar rulla från ett 
lutande läge på fairway, där den hamnat efter ett slag, och 
stannar i en bunker, när du själv är flera meter därifrån?  

  

8.  Får du plikt om du säger till en spelare att hon inte borde ta 
lättnad för mark under arbete eftersom lättnadsområdet då 
hamnar i en buske?  

  

9.  Får du plikt om du oombedd låter bli att flytta dig, när du ser att 
en annan spelares boll kommer att träffa din fot efter en putt 
från green, för att på detta sätt förhindra att bollen rullar ned i 
ett pliktområde?  

  



Nr Ja eller Nej? J/N Regel 
10.  Får du plikt om din boll ligger i en bunker och du råkar vidröra 

sanden med din klubba när du tar bort några grenar ur bunkern?  
  

11.  Får du plikt om du slår en putt från green, och bollen träffar den 
passade flaggstången, eftersom den spelare som passar 
flaggstången lyfter den alltför sent?   

  

12.  Får du plikt om du efter att ha droppat, flyttar högerfoten så att 
du med denna förhindrar att bollen rullar ut ur lättnadsområdet, 
varefter du spelar bollen?  

  

13.  Får du flytta din bollmarkering på green för att den ligger nära 
en annan spelares puttlinje, även om den andra spelaren inte 
begärt detta?  

  

14.  Får du droppa en halvmeter snett bakom den plats där bollen 
låg på fairway, när du tar lättnad ”utan plikt” för pluggad boll?  

  

15.  Måste du droppa på tee-sidan, efter att du från en plats bakom 
green chippat ner i vattnet i ett gult pliktområde framför green?  

  

16.  Får du vänta en minut med att göra de andra spelarna sällskap i 
letandet efter din boll i ruffen, och på detta sätt förlänga den 
möjliga söktiden?  

  

17.  Om du tar lättnad för ospelbar boll och ska droppa enligt 
flagglinje-alternativet, är det då tillåtet att göra detta på ett 
annat håls green?  

  

18.  Om du och de andra i gruppen efter bästa förmåga kom fram till 
vad som skulle gälla för dig i en oklar regelsituation ute på 
banan, måste i så fall tävlingsledningen acceptera detta och inte 
utdela någon plikt till dig, även om det visar sig att ni har gjort 
en felaktig regeltolkning?  

  

 



Veckans regelnöt v. 25 2023 – Facit 

Regelfrågor i midsommartid  
Frågorna gäller situationer under en singeltävling slagspel utan lokala regler.  

Ange även din eventuella plikt (1, 2, osv. eller DQ) i kolumnen för Ja/Nej.  

Nr Ja eller Nej? J/N Regel 

1.  Blir du diskvalificerad, om du först efter det att scorekortet 
lämnats in, förstår att du bytt boll när detta inte var tillåtet, och 
då informerar tävlingsledningen om regelbrottet?  

Nej 
1 p 

 

2.  Får du använda en chipper (en klubba tillverkad för chippning) 
som du försett med ett ”kantigt” puttergrepp?   

Nej 
DQ 

 

3.  Får du spela några hål på tävlingsbanan på kvällen efter första 
dagens spel i en 36-hålstävling som spelas över två dagar med 
en rond varje dag?  

Ja  

4.  Får du rycka av ett störande grässtrå som växer alldeles bakom 
bollen på tee, när du ska slå ut på en opeggad boll?   

Ja  

5.  Får du plikt om du råkar stöta till en upphittad boll så att denna 
flyttar sig när du ska markera den inför identifiering, om du 
återplacerar bollen, när det visar sig att det är din boll?  

Nej  

6.  Får du ta bort sand runt bollen och i spellinjen på foregreen, om 
sanden hamnat där efter en annan spelares bunkerslag, när din 
boll redan låg där?  

Ja  

7.  Ska du återplacera bollen om den plötsligt börjar rulla från ett 
lutande läge på fairway, där den hamnat efter ett slag, och 
stannar i en bunker, när du själv är flera meter därifrån?  

Nej  

8.  Får du plikt om du säger till en spelare att hon inte borde ta 
lättnad för mark under arbete eftersom lättnadsområdet då 
hamnar i en buske?  

Ja 
2 p 

 

9.  Får du plikt om du oombedd låter bli att flytta dig, när du ser att 
en annan spelares boll kommer att träffa din fot efter en putt 
från green, för att på detta sätt förhindra att bollen rullar ned i 
ett pliktområde?  

Ja 
2 p 

 



Nr Ja eller Nej? J/N Regel 
10.  Får du plikt om din boll ligger i en bunker och du råkar vidröra 

sanden med din klubba när du tar bort några grenar ur bunkern? 
Nej  

11.  Får du plikt om du slår en putt från green, och bollen träffar den 
passade flaggstången, eftersom den spelare som passar 
flaggstången lyfter den alltför sent?   

Nej  

12.  Får du plikt om du efter att ha droppat, flyttar högerfoten så att 
du med denna förhindrar att bollen rullar ut ur lättnadsområdet, 
varefter du spelar bollen?  

Ja 
2 p 

 

13.  Får du flytta din bollmarkering på green för att den ligger nära 
en annan spelares puttlinje, även om den andra spelaren inte 
begärt detta?  

Ja  

14.  Får du droppa en halvmeter snett bakom den plats där bollen 
låg på fairway, när du tar lättnad ”utan plikt” för pluggad boll?  

Ja  

15.  Måste du droppa på tee-sidan, efter att du från en plats bakom 
green chippat ner i vattnet i ett gult pliktområde framför green?  

Nej 
(1 p) 

 

16.  Får du vänta en minut med att göra de andra spelarna sällskap i 
letandet efter din boll i ruffen, och på detta sätt förlänga den 
möjliga söktiden?  

Nej  

17.  Om du tar lättnad för ospelbar boll och ska droppa enligt 
flagglinje-alternativet, är det då tillåtet att göra detta på ett 
annat håls green?  

Ja 
(1 p) 

 

18.  Om du och de andra i gruppen efter bästa förmåga kom fram till 
vad som skulle gälla för dig i en oklar regelsituation ute på 
banan, måste i så fall tävlingsledningen acceptera detta och inte 
utdela någon plikt till dig, även om det visar sig att ni har gjort 
en felaktig regeltolkning?  

Nej  

 



Veckans regelnöt v. 25 2023 – Facit 

Regelfrågor i midsommartid  
Frågorna gäller situationer under en singeltävling slagspel utan lokala regler.  

Ange även din eventuella plikt (1, 2, osv. eller DQ) i kolumnen för Ja/Nej.  

Nr Ja eller Nej? J/N Regel 

1.  Blir du diskvalificerad, om du först efter det att scorekortet 
lämnats in, förstår att du bytt boll när detta inte var tillåtet, och 
då informerar tävlingsledningen om regelbrottet?  
Kommentar: Du får ett slags plikt för felaktigt inbyte av boll. 
R 6.3 OBS! Nyhet 2023 
Denna plikt påförs av tävlingsledningen på det aktuella hålet, 
men ingen ytterligare plikt tillkommer 
OBS! Om du hade känt till att bollbytet var felaktigt, innan 
scorekortet lämnades in, men inte gett dig ett själv plikt för 
detta, hade du blivit diskvalificerad.     

Nej 
1 p 

3.3 

2.  Får du använda en chipper (en klubba tillverkad för chippning) 
som du försett med ett ”kantigt” puttergrepp?   
Kommentar: Denna typ av grepp är bara tillåtet på en putter. 
Andra klubbor måste enligt utrustningsreglerna ha grepp som är 
cirkulära i genomskärning.  
Om du har med dig en otillåten klubba, men inte använder den, 
blir det ingen plikt.  

Nej 
DQ 

4.1 

3.  Får du spela några hål på tävlingsbanan på kvällen efter första 
dagens spel i en 36-hålstävling som spelas över två dagar med 
en rond varje dag?  
Kommentar: Det finns inget i regelboken som förbjuder detta 
övningsspel mellan ronderna i en tävling med detta upplägg.  
För att det ska vara förbjudet att öva på banan i den aktuella 
situationen, måste det alltså finnas en lokal regel om detta. 
Plikten är i så fall två slags plikt för ett första slag och 
diskvalifikation vid ett andra slag.   

Ja 5.2 

4.  Får du rycka av ett störande grässtrå som växer alldeles bakom 
bollen på tee, när du ska slå ut på en opeggad boll?   
Kommentar: Tillåtet sätt att förbättra läget för en boll på tee. 
Detta gäller även om bollen är i spel.  

Ja 6.2 
8.1 



Nr Ja eller Nej? J/N Regel 
5.  Får du plikt om du råkar stöta till en upphittad boll så att denna 

flyttar sig när du ska markera den inför identifiering, om du 
återplacerar bollen, när det visar sig att det är din boll?  
Kommentar: Ingen plikt om bollen rubbas av misstag på detta 
sätt i samband med identifiering.  
Om bollen inte återplaceras enligt reglerna blir det två slags plikt 
för spel från fel plats. R 14.7 

Nej 7.4 

6.  Får du ta bort sand runt bollen och i spellinjen på foregreen, om 
sanden hamnat där efter en annan spelares bunkerslag, när din 
boll redan låg där?  
Kommentar: Du har rätt till de ursprungliga förhållanden du 
hade inför ditt slag. Du får också göra rent bollen om den fick 
sand på sig. 

Ja 8.1 

7.  Ska du återplacera bollen om den plötsligt börjar rulla från ett 
lutande läge på fairway, där den hamnat efter ett slag, och 
stannar i en bunker, när du själv är flera meter därifrån?  
Kommentar: Bollen rubbades av naturkrafter och då ska den 
spelas som den ligger utan plikt.  
Om du i den aktuella situationen återplacerar bollen och spelar 
den från det ursprungliga läget blir det två slags plikt för spel 
från fel plats. R 14.7 
OBS! Om den rubbade bollen varit droppad, återplacerad eller 
placerad, skulle du ha återplacerat den, eftersom bollen 
hamnade i ett annat definierat område på banan (dvs. från 
spelfältet till en bunker). OBS! Nyhet 2023 

Nej 9.3 

8.  Får du plikt om du säger till en spelare att hon inte borde ta 
lättnad för mark under arbete eftersom lättnadsområdet då 
hamnar i en buske?  
Kommentar: Detta räknas som råd och är inte tillåtet. 
Men att informera om regler är tillåtet, så du kunde ha frågat 
om hon ville ha hjälp med att bestämma lättnadsområdet, om 
du förstod att hon var på väg att lyfta bollen för att ta lättnad.  

Ja 
2 p 

10.2 

9.  Får du plikt om du oombedd låter bli att flytta dig, när du ser att 
en annan spelares boll kommer att träffa din fot efter en putt 
från green, för att på detta sätt förhindra att bollen rullar ned i 
ett pliktområde?  
Kommentar: Med ditt passiva agerande anses du avsiktligt ha 
stoppat den andra spelarens boll.  
Den andra spelaren får ingen plikt. Slaget räknas inte och bollen 
ska återplaceras.  

Ja 
2 p 

11.2 



Nr Ja eller Nej? J/N Regel 
10.  Får du plikt om din boll ligger i en bunker och du råkar vidröra 

sanden med din klubba när du tar bort några grenar ur bunkern?  
Kommentar: Ingen plikt om sanden vidrörs på detta sätt vid 
borttagandet av ett föremål i bunkern.  
Lösa naturföremål får tas bort på hela banan. R 15.1  

Nej 12.2 

11.  Får du plikt om du slår en putt från green, och bollen träffar den 
passade flaggstången, eftersom den spelare som passar 
flaggstången lyfter den alltför sent?   
Kommentar: Bollen träffade flaggstången av misstag och då blir 
det ingen plikt. Bollen spelas som den ligger.  

Nej 13.2 

12.  Får du plikt om du efter att ha droppat, flyttar högerfoten så att 
du med denna förhindrar att bollen rullar ut ur lättnadsområdet, 
varefter du spelar bollen?  
Kommentar: Eftersom du avsiktligt stoppade bollen, så räknas 
inte droppningen, och du skulle ha gjort en ny droppning utan 
plikt.  
Bollen är visserligen kvar i lättnadsområdet, men du får ändå två 
slags plikt för spel från fel plats. R 14.7  

Ja 
2 p 

14.3 

13.  Får du flytta din bollmarkering på green för att den ligger nära 
en annan spelares puttlinje, även om den andra spelaren inte 
begärt detta?  
Kommentar: Utanför green får du däremot inte markera och 
lyfta din boll för att den är störande för en annan spelare, såvida 
han eller hon inte själv begärt detta.  

Ja 15.3 

14.  Får du droppa en halvmeter snett bakom den plats där bollen 
låg på fairway, när du tar lättnad ”utan plikt” för pluggad boll?  
Kommentar: Du får droppa inom en klubblängd från punkten 
alldeles bakom den plats bollen låg pluggad, men inte närmare 
hål.  

Ja 16.3 

15.  Måste du droppa på tee-sidan, efter att du från en plats bakom 
green chippat ner i vattnet i ett gult pliktområde framför green?  
Kommentar: Du kan välja alternativet att spela från föregående 
plats med ett slags plikt.  
Ett slags plikt för lättnaden från pliktområdet.  

Nej 
(1 p) 

17.1 



Nr Ja eller Nej? J/N Regel 
16.  Får du vänta en minut med att göra de andra spelarna sällskap i 

letandet efter din boll i ruffen, och på detta sätt förlänga den 
möjliga söktiden?  
Kommentar: Eftersom du med avsikt väntar med att delta i 
letandet efter din egen boll, så måste bollen hittas inom max tre 
minuter efter det att dina spelkamrater började leta. 
Interpretation Lost/2 
Om bollen inte hittas inom den tillåtna söktiden om tre minuter, 
är den förlorad och du måste slå en ny boll från föregående 
plats med ett slags plikt.  

Nej 18.2 

17.  Om du tar lättnad för ospelbar boll och ska droppa enligt 
flagglinje-alternativet, är det då tillåtet att göra detta på ett 
annat håls green?  
Kommentar: Detta är OK, men det är förbjudet att spela från fel 
green, varför du sedan måste droppa dig fri från denna utan 
plikt. R 13.1  
Ett slags plikt för lättnaden för ospelbar boll.  

Ja 
(1 p) 

19.3 

18.  Om du och de andra i gruppen efter bästa förmåga kom fram till 
vad som skulle gälla för dig i en oklar regelsituation ute på 
banan, måste i så fall tävlingsledningen acceptera detta och inte 
utdela någon plikt till dig, även om det visar sig att ni har gjort 
en felaktig regeltolkning?  
Kommentar: Om det inte går att få tag på en domare eller 
tävlingsledare, ska spelarna i gruppen givetvis hjälpa varandra 
med att lösa regelproblem under ronden. Men om det blir fel, så 
slipper inte spelaren som siuationen gällde ifrån plikt för ett 
eventuellt regelbrott.  
Ibland kan spelaren använda sig av möjligheten att spela ”två 
bollar” och vända sig till tävlingsledningen för avgörande efter 
ronden, men innan scorekortet lämnas in.  

Nej 20.1 

 
 


